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Internetové nákupní centrum colosus.cz, které patří společnosti RWO Team, s. r. o., 
se sídlem v Třinci, může v příštím roce oslavit kulaté výročí dvaceti let od svého založe-
ní. Tehdy měl RWO Team dva zaměstnace, dnes jich má 18 a kromě centrály a velkého 
skladu v Třinci má dvě maloobchodní prodejny, v Třinci a v Brně. Roční obrat firmy pře-
vyšuje 140 milionů korun. O tom, jak se firmě daří po necelých dvou desítkách let půso-
bení na trhu, si s námi popovídal její spoluzakladatel a dodnes jednatel Jakub Rotter. 

Přemysl LIŠKA

Jak se dnes vaší firmě daří?
Celkově to jde dobře. V době covidové 

pandemie byly problémy se sháněním 
zboží, ale už se to přehouplo. Všichni 
výrobci takzvaných volných zbraní a pří-
slušenství, na které se specializujeme, 
mají přebytky. Pokud tedy máme občas 
přechodný nedostatek nějakého zboží, je 
to dáno jenom dopravními vzdálenostmi. 

Musím však říct, že celkem nedávno 
jsme nikoliv vlastní vinou prodělali trochu 
složitější období. Těžce nás poškodila 
novela platného zákona o zbraních, účin-
ná od roku 2021. Zařazením expanzních 
zbraní – tedy známých plynovek – do 
kategorie C-I na ohlášení se podařilo té-
měř zlikvidovat obchod s tímto artiklem 
v České republice. Nikdo nemá chuť jít 
něco hlásit na policii. Třicet let se tady 
plynovky volně prodávaly, samozřejmě 
s výhradou věku a případné nesvépráv-
nosti. Nikdy nikomu neubližovaly, nikoho 
nazranily. Byl to takový dobře dostupný 
obranný prostředek pro obyčejného člo-
věka. Najednou se za nimi skoro zavřela 
voda. Aniž by se někoho zeptali, zeshora 
tohle odvětví trhu doslova zabili. Předtím 
jsme prodávali kolem 12 000 expanzních 
zbraní ročně, od účinnosti novely to kles-
lo na nějakých osm set. 

to palné zbraně, které mohou ublížit. 
U expanzních zbraní mi to stále nejde na 
rozum. Kde je nějaká možnost ohrožení? 

Pořád vám to leží v hlavě?
Prostě nechápu smysl. Vždyť plynovky 

se už dlouho nedají prakticky předělat na 
ostré zbraně! Že si někdo někde v Anglii 
upravil pár tureckých revolverů na ostré, 
na co to asi tak mohlo mít vliv? Přece 
se kvůli tomu nemusí likvidovat celé 
odvětví. To je, jako kdyby nějaký řetězec 
prodal pár kuřat se salmonelou a kvůli 
tomu zakázali kuřecí!

A aby těch nesmyslů ještě nebylo dost, 
vzduchovky najednou mohou být volné 
bez omezení energie střely. Tu logiku ne-
chápu. Vždyť výkonnější vzduchovky přece 
mohou zabíjet, nemluvě o supervýkonných 
typech! Pro mě jako prodejce je uvolnění 
samozřejmě výhodné. Každý si nedá vy-
světlit, že energie přes 10 J je pro rekreační 
střílení na zahradě zbytečná, a tak prostě 
objednávám zbraně co nejvýkonnější. I přes 
jejich vysokou cenu se dobře prodávají.

Co říkáte na zbraně T4E od Umarexu, 
tedy systému na bázi paintballu?

To je pecka! S  nimi jsem prakticky 
nahradil výpadek v prodeji expanzních 

Co na obranu

S flobertkami je to taky tak?
Flobertky se dřív prodávaly celkem sta-

bilně, byla po nich poptávka. Výrobci, ať 
už to byla ALFAPROJ Brno nebo potom 
i Spielberg Brno s dlouhými flobertkami, 
se svými výrobními kapacitami nestíhali 
pokrývat naše objednávky. Těchto zbraní 
byl na trhu nedostatek. S přijetím novely 
a  povinným ohlášením policii prodeje 
spadly. Dneska pošlu objednávku a  za 
chvíli mám zboží ve firmě. Ale u flobertek 
to omezení ještě beru, koneckonců jsou 

Rozhovor

Jakub Rotter v třinecké prodejně colosus.cz

Ještě jedno nahlédnutí do prodejny…


